
Co se děje u nás v obci?

Stejně tak není pro vás moc
viditelná stavba lesní cesty,
jejíž ukončení a předání je na
dosah. A musím říct, že právě
včas. Dole pod točnou nové

Stavba „Modernizace a in-
tenzifikace ČOV Malšice“
není pro vás téměř vidi-
telná, ale pokračuje. Právě
řešíme odčerpání a čištění
levé části štěrbinové nádrže.
Usazený kal nebylo možné
odčerpat běžnou mechani-
zací, museli jsme tedy na
odčerpání cca 200 m sedi-
mentu objednat speciali-
zovanou firmu. I tak to bude
firma odčerpávat déle než
týden, protože sediment se
musí odvážet.
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Přístavbu mateřské školy
máme všichni na očích, takže
vidíte, že postupuje. Při
zápisu do mateřské školy, od
1. 9. 2023, nezbylo místo pro
všechny děti, ale po uvedení
přístavby do provozu (po-
čítáme nejdéle listopad,
prosinec) vezmeme, dle paní
ředitelky, všechny přihlášené
děti. Od poloviny června
začínáme ještě s rekonstrukcí
nejstarší části základní školy.

lesní cesty probíhá těžba
dřeva napadeného kůrovcem
a musíme poražené stromy
odvážet právě po dokončené
cestě. Dříve bychom se do
těchto míst pro odvoz dřeva
nedostali.

Opět jsme podali žádost o do-
taci na MMR na opravu
místních komunikací, s níž
jsme v loňském roce ne-
uspěli. Podali jsme i žádost na
provedení podhledu ve školní
jídelně s realizací v příštím
roce. Také budeme podávat
na SFDI žádost o dotaci na
výstavbu chodníků v ulicích
Lomská, Lužnická a Nádražní.
V kulturním domě proběhla
rekonstrukce podlahy jeviště
a vedlejší místnosti pro
účinkující, vypadá to moc
pěkně. Nyní proběhnou
vysoutěžené opravy místních
komunikací v Čenkově a také
v Malšicích za Karolínem a ke
sběrnému dvoru.

Věřím, že prvního září budou
děti sedět ve třídách s novou
elektroinstalací a opravenou
střechou.

Z p r a v o d a j m ě s t y s e M a l š i c e

pro Čenkov, Dobřejice, Lány, Malšice, Maršov, Oboru, Třebelice, Všechlapy

2023/5

Malšický zpravodaj

K malšickému kruháči snad
již naposledy. Možná už jste si
všimli vyměněné dopravní
značky, která upozorňuje na
problematické odbočení pro
nákladní vozidla, jejichž délka
přesahuje vyznačenou mez.
Je opravdu srozumitelnější,
a hlavně takto byla navržena
v projektu. Teď už jen nízkou
zeleň na střed kruhového
objezdu a je to.

V sobotu 24. 6. bude probíhat
hasičská soutěž a poté pose-
zení v Maršově. Prezentace
účastníků začíná ve 13. hodin,
zahájení soutěže v požárním
útoku ve 14. hodin. V 17. hodin
vyhlášení výsledků a poté
zábava. Těší se na vás SDH
Maršov.

Co se ještě děje v obci?

Pokračování na str. 2 >>>
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Ing. Pavel Hejný,

Ing. Ladislav Křivánek,

Ověřovatelé zápisu:

Místo konání:
Galerie Františka Peterky

Miloslava Šebková MBA

Ing. Pavel Kašpar,

Přítomni:

Zasedání řídil:
starostka

Milan Miňha,

Novák Petr,

Začátek: 16.00 hodin

Ing. Martin Novák,

Ing. Jaroslav Janoušek,

Ing. Antonín Randa,
Mgr. Alois Sassmann,
Miloslava Šebková MBA

Omluveni:
Mgr. Pavel Klíma

Zapisovatelka:
Lada Kupková

5. Účetní závěrka městyse
Malšice rok 2022

9. Různé
8. Pozemky

10. Diskuse

Čenkov u Malšic

Ing. Jaroslav Janoušek,

6. Závěrečný účet městyse
Malšice rok 2022

1. Zahájení
Návrh programu:

4. Účetní závěrka ZŠ

– MK Čenkov

11. Závěr

2. Výběrové řízení

a III/13711 u obce

7. Rozpočtová opatření

Milan Miňha

Občané: 0

3. Úprava křižovatky II/137

a MŠ Malšice rok 2022

3/ V úvodu tohoto bodu se
dostavil pan Martin Novák.
Starostka seznámila zastupi-
tele s pokračováním projektu
Úprava křižovatky u obce
Čenkov u Malšic s tím, že je
vydané územní rozhodnutí.
Ohledně financování jedná
s panem Janem Hauselem
z krajského úřadu. Zastupi-
telům předložila celkovou
situaci stavby. Z roku 2013
existuje dohoda, že projekto-
vou dokumentaci (PD),
dokumentaci stavebního
povolení (DSP), projektovou
dokumentaci pro provádění
stavby (PDPS) uhradí kraj.
Městys by měl financovat
chodníky a autobusovou za-
stávku. V roce 2013 byly
chodníky plánovány asfalto-
vé, starostka navrhla, zda by
mohla navrhnout chodníky
ze zámkové dlažby. Toto
rozhodnutí bude potřeba na
„výrobním výboru“, který
svolá kraj. To bude aktuální
cca za rok až bude DSP.
Financování je podobné jako
u okružní křižovatky: chod-
níky a záliv pro autobusovou
zastávku, včetně zastávky
bude financovat městys a pro-
jektovou dokumentaci a zby-
tek stavby bude financovat
kraj. Stavba zvýší bezpečnost
občanů v Čenkově, kteří do-
cházejí na autobusovou
zastávku a pohybují se tak po
této frekventované komuni-
kaci.

Zastupitelstvo městyse Mal-
šice schválilo jako vítěze
výběrového řízení na stavbu
MK Čenkov firmu Vialit
Soběslav s.r.o. s nejnižší na-
bídkovou cenou 597.190,59
Kč bez DPH.

4/ V tomto bodě starostka
předložila zastupitelům
Účetní závěrku Základní
a Mateřské školy Malšice za
rok 2022 se všemi přílohami,
včetně návrhu na převedení
hospodářského výsledku ve
výši 49.509,88 Kč do rezerv-
ního fondu. Dále informovala
zastupitele o žádosti ředitelky
Mgr. Kristiny Zůbkové o pří-
spěvek na dopravu dětí do

Pro: 9 / Proti: 0 / Zdržel se: 0

Usnesení č. 25/23/ZM:

Zastupitelstvo městyse
schválilo Závěrečný účet
Městyse Malšice za rok 2022
a vyjadřuje souhlas s celo-
ročním hospodařením r.
2022 a to bez výhrad.

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

Zastupitelstvo městyse
schválilo účetní závěrku
Základní a Mateřské školy
Malšice za rok 2022 včetně
výsledku hospodaření a jeho
převedení do rezervního
fondu.

Zastupitelstvo městyse
schválilo účetní závěrku
Městyse Malšice sestavenou
ke dni 31. 12. 2022 bez vý-
hrad.

Usnesení č. 26/23/ZM:

5/ V tomto bodě starostka
předložila zastupitelům
Účetní závěrku Městyse
Malšice za rok 2022 se všemi
přílohami.

Babic ve výši 30.000 Kč.
Starostka je požádala o to, zda
by nebylo možné hradit
dopravu právě z výsledku
hospodaření roku 2022.

Usnesení č. 27/23/ZM:

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

6/ Dále starostka předložila
Návrh závěrečného účtu
Městyse Malšice za rok 2022.
Upozornila, že součástí je
i zpráva o přezkumu hospo-
daření za rok 2022, pochválila
paní účetní za skvělou práci a
doporučila Závěrečný účet
Městyse Malšice za rok 2022,
který byl řádně vyvěšen 15
dnů před jednáním zastu-
pitelstva, schválit bez výhrad.

Usnesení č. 28/23/ZM:

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

7/ Starostka předložila za-
stupitelům rozpočtová opa-
tření č. 6. a 7. schválená ve své
pravomoci, v 7. RO jsou zvý-
šeny příjmy o dotaci z KIF ve
výši 9.000.000 Kč na přístav-
bu MŠ. Informovala, že
ohledně dotace z KIF je s kra-
jem již uzavřena smlou-
va a na základě předání

ZÁPIS 5.Z ZASEDÁNÍ
zastupitelstva  městyse Malšice

1/ Jednání zastupitelstva
Městyse Malšice zahájila sta-
rostka Miloslava Šebková
a konstatovala, že je přítom-
no 9 zastupitelů, zasedání
zastupitelstva je tak usnášení
schopné a schvalovací
kvórum činí 6 hlasů.

Za ověřovatele zápisu navrhla
pana Jaroslava Janouška
a pana Milana Miňhu, zapi-
sovatelkou jmenovala paní
Ladu Kupkovou. Všemi hlasy
schváleno. Dále konstatovala,
že zápis z minulého zasedání
byl řádně vyvěšen na úřední
desce, nebyly vzneseny
žádné připomínky a byl tudíž
schválen.

2/ Starostka vysvětlila nut-
nost oprav několika míst
a úseků na místních komuni-
kacích v Čenkově. Vzhledem
k tomu, že prvotní odhado-
vaná kalkulace byla vyšší než
částka o které může rozhod-
nout ve své pravomoci,
zorganizovala výběrové říze-
ní. Členy výběrové komise
byli pan Pavel Kašpar, pan
Antonín Randa a pan Pavel
Hejný. S výsledky seznámil
zastupitele pan Kašpar,
předseda komise. Nabídky
doručily firmy Vialit Soběslav
s.r.o. s cenou 597.190,59 Kč
bez DPH, Switelsky stavební
s.r.o. s cenou 638.992,78 Kč
bez DPH a Dřevotvar –
řemesla a stavby s.r.o. s cenou
669.399,92 Kč bez DPH. Ko-
mise vybrala jako vítěze firmu
Vialit s.r.o. s nejnižší nabíd-
kovou cenou. Starostka dále
upozornila i na nutnost opra-
vy komunikace ke Karolínu.

konaného dne 24. 4. 2023

Pokračování na str. 3 >>>
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staveniště proběhla i první
zálohová platba. Dále navrhla
8. rozpočtového opatření
roku 2023, ve kterém jsou
zohledněny výsledky výběro-
vého řízení na opravu MK
v Čenkově ve výši 720.000 Kč,
projednáno v bodě 2.

Zastupitelstvo městyse Mal-
šice schválilo 8. rozpočtové
opatření roku 2023.

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

8/ Usnesením č. 95/22/ZM
byl schválen prodej části
pozemku p.č. 2121/1 v kú Mal-
šice pod schodem u domu čp
145 v Malšicích. Zastupitelé
jednali o prodeji části
pozemku o výměře 1,17 m ,
z pozemku městyse p.č.
2121/1. Starostka požádala
zastupitele o návrhy na
prodejní cenu. Pan Antonín
Randa navrhl cenu 1.000
Kč/m . Zastupitelé tento
návrh schválili.

2

2

Zastupitelstvo městyse Mal-
šice schválilo prodejní cenu
části pozemku p.č. 2121/1
v kú Malšice o výměře 1,17 m
ve výši 1.000 Kč/m . Veškeré
náklady spojené s převodem
uhradí kupující.

2

2

Usnesení č. 29/23/ZM:

Usnesení č. 30/23/ZM:

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

9/ Různé
a) Starostka informovala

o online schůzce s jihočes-
kým hejtmanem panem Mar-
tinem Kubou ohledně likvida-
ce odpadů v budoucnu. Dle
platné legislativy, tedy dle
zákona č. 541/2020 Sb.
zahájil kraj Plán odpadového
hospodářství (POH) JčK na
období 2016 - 2025. Od roku
2026 bude pořizován zcela
nový POH Jčk. Kraj chtěl
zjistit, jakým způsobem se
obce připravují a jaká zvažují
řešení nakládání s komunál-
ními odpady v obcích a vy-
světloval nebo spíše navrho-
val, nezbytnost zapojení kraje
do pomoci obcím řešit
zákonem uložené povinnosti,
a to minimálně v koordinační
rovině.

Jedná se o vybudování ZEVO
(zařízení pro energetické
využití odpadů) v Českých
Budějovicích. Pan hejtman
navrhoval požadavek Teplár-
ny ČB pro všechny, kam by se
svážel veškerý odpad, muselo
by být vytvořeno úložiště,
všechny obce by tak při-
spívaly stejně poměrem,
nedoplácely by na dopravu ty
nejvzdálenější. Tábor spíše
počítá s předáváním odpadu
do C-Energy Planá. Budějo-
vické Vráto s plánovanou
kapacitou 160 tisíc tun by se
v tom případě potýkalo s ne-
dostatkem odpadu. Další
spalovna se plánuje i v Písku.

Z různých informací, z tisku,
ze schůzky s hejtmanem je
jasné, že nastane „boj“
o odpad a existenci spaloven.
Starostka požádala pana
Františka Nováka, který vede
pro městys veškerou odpa-
dovou agendu o jeho názor
a vyjádření. Ten ve své zprávě
uvedl, že Městys Malšice
nebude sám předávat komu-
nální odpady do zařízení
k energetickému využití na
území Jihočeského kraje.
Předpokládá, že komunální
odpady se budou nadále
z městyse Malšice předávat
do zařízení k tomu určeném
prostřednictvím svozové spo-
lečnosti Rumpold s.r.o., která
zajistí jejich předání přímo na
bránu ZEVO nebo do pře-
kládací stanice. Starostka
proto navrhla zastupitelům
vyčkat, kde budou spalovny
a jaké nastaví podmínky, pak
městys vyhodnotí co pro něj
bude nejvýhodnější.

b) Ve dnech 20. 2. až 23. 2.
2023 byla provedena v naší
škole a školce inspekce
Českou školní inspekcí Jiho-
českého inpektorátu, která
pro vedení školy a školky do-
padla velmi dobře. Starostka
na základě výsledků ČŠI
vedení školy a školky pochvá-
lila.

>>> Pokračování ze str. 2

e) Na upozornění občanů
se starostka dotázala Doprav-
ního inspektorátu v Táboře na
správnost dopravní značky na
kruhovém objezdu, která
upozorňuje na problema-
tické odbočení pro náklad-
ní vozidla. Z dopravního
inspektorátu odpověděli, že

Usnesení č. 31/23/ZM:

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

Zastupitelstvo městyse
Malšice schválilo Smlouvu
o spolupráci při zajištění
zpětného odběru a zařazení
místa zpětného odběru do
obecního systému odpado-
vého hospodářství s firmou
EKO-KOM a.s.

c) Starostka informovala
o doručení Registrace akce
(schválení poskytnutí dotace)
na akci Rekonstrukce pavi-
lonu 2 ZŠ ve výši 6.119.571 Kč.

d) Na městys se obrátila
firma EKO-KOM s požadav-
kem na podepsání nové
Smlouvy o spolupráci při
zajištění zpětného odběru
a zařazení místa zpětného
odběru do obecního systému
odpadového hospodářství,
krerá reflektuje změnu záko-
na o odpadech. Starostka
požádala o vyjádření pana
Františka Nováka, který uvedl,
že se opravdu jedná jen
o přizpůsobení smlouvy
novému zákonu a doporučil
smlouvu podepsat.

Navržený program:

4. Pozemky
5. Různé

1. Zahájení

6. Diskuse
7. Závěr

3. Rozpočtová opatření

2. Změna územního
plánu zrychleným
postupem

POZVÁNKA
NA ZASEDÁNÍ

Zastupitelstva Městyse
Malšice, které se bude

konat v pondělí

v Galerii Františka Peterky
19. 6. 2023 od 16.00

Pokračování na str. 4 >>>

pročtete tento zpravodaj,
vidíte, co všechno naši
občané organizují pro své
sousedy a děti. Ať už je to rej
čarodějnic, hasičské soutěže
pro děti, výlety, ruční práce,
úklidy v obci. Za těmito
články a fotografiemi je
spousta vaší práce a času.
Jste obdivuhodní a moc vám
za to děkujeme.

„Vážená paní starostko,
minulou sobotu 13. 5. jsme
s manželkou poprvé navštívili

Ještě se s vámi podělím
o milý dopis turistů, kteří
procházeli Malšicemi:

Co se děje u nás v obci?

Ještě před soutěží v Maršově
se na vás těšíme na nádraží
v Malšicích v 10 hodin, kde
společně oslavíme 120.
výročí Elinky. Slavnostní vlak
v Malšicích zastaví v 10:43
hodin a odjíždět bude před
12.hodinou.

Slavnostním vlakem přijedou
cestující převážně v kostý-
mech, a věřím, že o vystou-
pení v Malšicích se bude zase
dlouho povídat. Máme tady
samé šikovné lidičky, proto
program v Malšicích zajistí
pouze naši občané. Když si Miloslava Šebková

Hezké letní dny

Malšice. Hned jak jsme u Jed-
noty zaparkovali, konstatoval
jsem, že "tady asi vládne
žena". Šli jsme k hradu Příbě-
nice, ale jak mám ve zvyku,
prošmejdili jsem celý městys.
Tak hezké a upravené veřejné
plochy se hned tak nevidí,
i když máme v kraji dost obcí,
kde je příjemné se procházet.
Určitě se do Malšic ještě
vrátíme a projezdíme si okolí
na kolech. S přáním zdraví
a zdaru. P. M., Č. Budějovice
(jinak rodák z Velkých Skalin
u Benešova nad Černou -
Novohradské hory)“.

Pokračování na str. 3 >>>

Miloslava Šebková MBA v.r.
starostka městyse Malšice
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se jedná o značku 9b, která
tam být umístěna může, ale
vhodnější by byla značka 9d
se šedým vyznačením trasy.
Našla, že v projektu městyse
byla navržena druhá značka
se šedým vyznačením. Proto
se obrátila s dotazem a po-
tvrzením dopravního inspek-
torátu na kraj, zda by mohli
dodat dopravní značku, která
byla v projektu. Zatím je
změna v jednání mezi krajem
a firmou.

g) Starostka poblahopřála
panu Martinu Novákovi za
umístění jeho pivaru v Jarní
ceně sládků.

f) Starostka přečetla zastu-
pitelům děkovný dopis pana
Martina Červenky, který bydlí
na faře.

Dále pohovořila o žádosti
společnosti Kerain. Vzhledem
k tomu, že měla dostatečné
množství informací ohledně
rozhodování jejich žádosti,
navrhla jako další bod jednání
9h žádost firmy Kerain o poří-
zení změny územního plánu
Malšice zkráceným postu-
pem.

h) Společnost Kerain podala
městysu návrh na pořízení
změny územního plánu zkrá-
ceným postupem, hlavním
důvodem je záměr pokračo-
vání těžby nerostných suro-
vin mimo stávající dobývací
prostor, resp. plochu těžby
v platném ÚP. Z vyjádření
kraje vyplývá, že v žádosti
požadují rozšíření dobýva-
cích prostor ze současných
6,2 ha o dalších 7,2 ha.
Starostka uvedla, že městys
Malšice, pokud se zastupitelé
shodnou na zamítnutí žá-
dosti, nemusí souhlasit s roz-
šířením dobývacího prostoru
a ani s pořízením změny
územního plánu městyse Mal-
šice zkráceným postupem
dle návrhu společnosti. Pro
toto rozhodnutí je opora
v zákoně č. 183/2006 Sb.
O územním plánování a sta-
vebním řádu §6, odstavec 5a-

Usnesení č. 32/23/ZM:
Zastupitelstvo městyse Mal-
šice schválilo zařazení bodu
9 h do programu.

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

>>> Pokračování ze str. 3

10/
Pan Ladislav Křivánek se
zeptal starostky, kdy budou
vytrhány pařezy ze stoky z po-
kácených vrb u cesty směrem
na Karolín a upozornil na
ucpaný kanál podél této
komunikace. Starostka odpo-
věděla, že kořeny z vrb jsou již
vytrhány, nyní domlouvá

zastupitelstvo městyse roz-
hoduje nepořídit změnu ÚP
a §55.

Jediné, co by ještě mohla
společnost podkniknout je,
že by mohla chtít svůj záměr
dostat do ZUR (zásady územ-
ního rozvoje kraje), který kraj
pořizuje, ale k tomu se opět
vyjadřuje městys Malšice,
takže by to pravděpodobně
skončilo opět zamítnutím.

Usnesení č. 33/23/ZM:
Zastupitelstvo městyse Mal-
šice zamítá žádost firmy
Kerain a rozhoduje nepořídit
změnu ÚP městyse Malšice
a zároveň neschvaluje poří-
zení změny ÚP Malšice zkrá-
ceným postupem v souladu
s § 55 a stavebního zákona.

Pro: 10/ Proti: 0/ Zdržel se: 0

ověřili:

11/

Miloslava Šebková MBA

Milan Miňha,

Lada Kupková

Pan Pavel Hejný upozornil na
opět se hromadící odpadky
na odpočívadle na Třebeláku.
Starostka přítomným pro-
mítla vlastníky pozemků
a uvedla, že bude v této věci
kontaktovat vlastníky, tedy
SÚS.

Zapsala:

Ing. Jaroslav Janoušek

Pan Milaň Miňha upozornil na
zapáchající vodu ve stoce po
pravé straně směrem do
Třebelic. Nejlepším řešením
by podle něj bylo zatrubnění
stoky. Opět na místě bylo
ověřeno, že pozemek podél
hlavní komunikace je celý
v majetku SÚS.

Na závěr starostka poděko-
vala všem přítomným za
účast a v 17:50 hod. zasedání
zastupitelstva ukončila.

odvoz pařezů a čištění
kanalizace a stok.

starostka:

Děkujeme, že nás podporu-
jete a věříme v další skvělou
spolupráci. Od ledna pro-
bíhaly největší soutěže -
Mistrovství ČR ve všech
kategoriích. Můžeme se po-
chlubit, že naši členové byli
velice úspěšní.

Chtěli bychom moc podě-
kovat za poskytnutí prostor
pro trénování našeho ta-
nečního klubu v KD Malšice.

trenérka Ima Dance z.s.

Náš seniorský a trenérský pár
Lutovská a Macoun získal
dvakrát stříbro, Jasmina Je-
línková se svým partnerem
Davidem Kazdou jsou 1.
vicemistři MČR v STT tancích,
2. vicemistři MČR v kombi-
naci tanců, finalisté MČR
v latinskoamerických tancích
a vítězové obou kategorií na
MČR družstev.

Další členové získali semi-
finálové umístění. Od září
plánujeme nábory pro děti
všech věkových kategorií.
Věříme, že najdeme další
tanečníky, kteří si zamilují
tento sport jako my.

Ivana Lutovská - hlavní

Poděkování od Ima Dance

ZÁPIS 5.Z ZASEDÁNÍ

Závěr

Diskuse
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Jsem ráda za spoustu zajíma-
vých a podnětných momen-
tů, které se v naší škole dějí
a které naši žáci mají možnost
zažít a vyzkoušet. Jednou
z nich je společné tvoření
jídelníčku, kdy se každé
pondělí schází skupinka žáků
a žákyň s panem kuchařem
a s naší paní vedoucí školní
jídelny. Ze společné schůzky
vzejde opravdový jídelníček,
na kterém si pak pochutnává
celá škola. Za tuto aktivitu
všem moc děkuji, protože
kromě sytých a spokojených
strávníků přináší i to, že ve
školní kuchyni výrazně kleslo
množství zbytků. A to přeci
stojí za to.

Mgr. Kristina Zůbková,

Všechny důležité informace
ohledně závěru letošního
školního roku se žáci i rodiče
včas dozví prostřednictvím
našeho školního informač-
ního systému Edupage a zá-
kladní informace budou i na
webových stránkách školy.

ředitelka ZŠ a MŠ Malšice

S přáním teplých jarních dní

Malšický zpravodajOkénko ZŠ / MŚ

Okénko Malšice:
Čas letí jako bláznivý…

MŠ

Týden na to jsme vyjeli do
Národního technického mu-
zea v Praze. Nejen že jsme si
mohli projít celé muzeum, ale
také na nás čekal program
o parních lokomotivách,
kterým nás provázel kocour
Mourek a velmi milá paní
průvodkyně. Dvouhodino-
vou cestu do Prahy děti
zvládly úplně skvěle, a přesto-
že děti musely být ve školce
už v půl sedmé, na zpáteční
cestě odpadli jen jednotlivci
:-). Velkým zážitkem byl
dlouhý průjezd pražskými
tunely a zklamání, že při
zpáteční cestě to pan řidič
vzal jinudy.

Den rodiny jsme oslavili již tra-
dičně odpoledním setkáním
rodičů, prarodičů a dětí, při
kterém společně plnili úkoly
zaměřené na vzájemnou spo-
lupráci. Poslední událostí,
která nás čekala tento týden
(18. - 19. 5), bylo pozvání na
Den otevřených úlů. Moc dě-
kujeme paní Punčochářové
za její vstřícnost, štědrost
a milý přístup k dětem.
Vždycky se k Vám těšíme.

Více fotografií z těchto akcí
můžete vidět na FB nebo
webových stránkách ZŠ a MŠ
Malšice.

Alena Šimáková

5. května nás pozval pan
Douda na prohlídku země-
dělských strojů. Na děti
čekaly nablýskané vozy, které
mohly prozkoumat a byly
nadšené. Moc děkujeme.

A jak dopadl zápis do mateř-
ské školy? Bylo přijato 27 dětí.
Všechny spádové. Bohužel,
jsme opět nemohli vyhovět
všem zájemcům. Vydržte,
snad se brzy dočkáme!

do Sladovny v Písku. Na chvíli
se ponořily do světa v mra-
veništi a další expozicí, kterou
navštívily, bylo Pilařiště.

Nedávno jsem sepisovala
článek o tom, co jsme zažili
první dva měsíce letošního
školního roku a teď je tu
před námi poslední měsíc
před prázdninami. Měsíc
duben a květen byl plný
zážitků. Dovolte mi, abych se
o některé s vámi podělila.

Začátkem dubna se naše
škola poprvé zkusila zapojit
do celorepublikové akce
Ukliďme Česko. Zápal dětí od
těch „školkových“ až po devá-
té ročníky nás mile překvapil
a množství odpadu nás ohro-
milo. Děkuji i všem dobrovol-
níkům z řad dospělých, kteří
se k nám připojili. Likvidaci
nasbíraného odpadu zajistil
Městys Malšice. Děti nasbíraly
20 pytlů odpadu, pneumatiky
a další věci, které se do pytlů
ani nevešly. Určitě se příští rok
zapojíme znovu.

Mateřská škola také vyrazila
do Divadla Oskara Nedbala
v Táboře. Děti si užily předsta-
vení Dlouhý, Široký a Bystro-
zraký. Před Velikonocemi za
námi přijela paní Valentýna
se svým kozlíkem Pepíkem
(dudy) a přiblížila nám lidové
zvyky pojící se s vítáním jara.
Den Země jsme si připomněli
celodenním projektem, v je-
hož rámci jsme vysadili již
druhý ovocný strom na horní
školní zahradě. Děti plnily
úkoly spojené s přírodou
a ekologií. Další českou tradicí
je pálení čarodějnic. Ne, že
bychom někoho upalovali,
ale naše děti si prošly čaro-
dějnickou zkouškou a mohly
se tak zúčastnit ohně o filipo-
jakubské noci.

2. května se konal zápis do
mateřské školy. A tak, aby se
uvolnila školka pro budoucí
předškoláčky, vyrazily všech-
ny děti na výlet. Starší děti
vyrazily vlakem do Husitské-
ho muzea v Táboře, kde na ně
čekal edukační program
Cesta do pravěku a ty mladší

Okénko MalšiceZŠ

Květen a červen bereme ve
škole vážně. Pozná se to
podle toho, že se stále učíme
naplno, nejlépe s radostí,
a není podstatné, jestli ve
třídě nebo mimo ni. Jarní pří-
roda nabízí mnoho podnětů
ke zkoumání a pozorování
a byla by škoda toho nevy-
užít. A letos si učení venku
opravdu užijeme.

Od 12. června až do konce
školního roku totiž z důvodu
rekonstrukce elektroinstalace
staré části budovy bude ome-
zen provoz části školy. Pro
naše školáky to znamená, že
poslední tři týdny v červnu
sice budou stále chodit do
školy, ale značná část výuky
se bude odehrávat právě
venku, v nejrůznějších pro-
storách, které pro ně budou
připraveny. Klasickou třídu
tedy vymění například za tři
velké stany, které nám Městys
Malšice zapůjčí a SDH po-
může postavit. Děkujeme.
Své využití najde i amfiteátr
před školou, hřiště v areálu
školy či „indiánská učebna“
u přístavby (vypadá jako špal-
ky a karimatky pod vzrostlým
stromem, ale za pěkného jar-
ního počasí je to velmi
oblíbené místo). Řešení má-
me i pro případ, že počasí
bude deštivé – část výuky
proběhne v jídelně školy, část
ve školní tělocvičně a část
v kulturním domě Malšice,
který budeme mít jako škola
k dispozici. Jednotlivé třídy
plánují i bohatý mimoškolní
program, a já věřím, že ačkoli
nás čeká náročný konec škol-
ního roku, povede se. Počí-
táme i s tradičním slavnost-
ním posledním zvoněním
deváťáků, které se letos bude
konat v pátek 30. 6. v 8:30
právě v KD Malšice.
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Střípky

Douda Václav (1818 Bezdě-
čín), kovář, též nájemce
pozemků. Manželka: Marie
(1824 Bezděčín). Kovářský
tovaryš (a zeměobránce) Jan
Kárník (1847 Slavňovice).

Číslo popisné 56

Smažík Václav (1840 Malšice),
kolář. Manželka: Kateřina
(1850 Dražičky). Syn: Jan
Smažík (1868 Malšice). Sestra:
Barbora Smažíková (1848
Malšice), svobodná, vypomá-
há v hospodářství. Kolářský
učedník: Anton Baldinský
(1855 Dobronice). Dále zde
žila Kateřina Janoušková
(1808 Malšice) „zmrzačilá, žije
od almužny obecní“.

Číslo popisné 57 (kovárna)

1. byt) Smrž Václav (1820
Malšice), nádeník za denní
mzdu. Manželka: Anna (1831
Malšice). Děti: Jan (1854),
krejčovský učedník, „chodí na
stravu a na noc domů“, Marie
(1856), Anna (1857, Anton
(1860), Václav (1862).

Mgr. Alois Sassmann

Číslo popisné 55

2. byt) Smrž Vojtěch, bratr
(1829 Malšice), obuvník. Man-
želka: Marie (1834 Malšice),
vypomáhá v řemeslu. Děti:
Alois (1854), obuvnický
učedník, Barbora (1856),
Terezie (1866).

podářství. Bratr: František
Smažík (1823), kovář. Jeho
manželka: Kateřina (1828
Malšice). Jejich synové:
František (1849 Malšice), „na
mysli pomaten, k práci
neschopný“, Josef (1853
Malšice), kovářský učedník.
Dále zde žil Josef Smažík
(1841 Malšice), kovářský
tovaryš.

Pokračování příště

Číslo popisné 49

Číslo popisné 48

2. byt) Tůmová Barbora, vdo-
va (1800 Malšice), živí se
žebrotou. Její dvě děti: Anna
(1838) a Václav (1841), oba
nádeníci. Dále v bytě žil
vdovec Jan Cais (1802
Malšice), živící se žebrotou,
Jan Votípka (sic!) nádeník
s druhou manželkou Barbo-
rou a dvěma dcerami, a čele-
dín Vojtěch Sochor (1833
Tábor).

1. byt) Suchan František
(1806 Rataje u Bechyně),
hostinský a řezník. Manželka:
Františka ovdovělá Caisová
(1816 Čimice). Její děti z 1.
manželství: František Cais
(1845), vojín 75. pluku na stálé
dovolené, řezník; Barbora
Caisová (1848), vypomáhá
v obchodu. Služka za roční
mzdu: Anna Říhová (1856).
Dále zde byl „nenadále nocle-
hem“ krejčovský tovaryš Filip
Bárta (1821) od Železného
Brodu.

2. byt) Kaiser Josef (1828 Jis-
tebnice), tkalcovský tovaryš.
Manželka Barbora rozená Čá-
senská, ovdovělá Pancnerová

1. byt) Vyhnánek Josef (1833
Hlavatce), obuvník. Manžel-
ka: Karolína (1845 Malšice).
Dcera: Marie (1868). Matka:
Rozálie Vyhnánková (1812
Hlavatce). Její děti: Marie
(1840 Malšice), vypomáhá
bratrovi v obuvnictví, Karel
(1849 Malšice), obuvnický
tovaryš.

2. byt) Roubíková Rozálie
(1785 Malšice), výměnkářka,
žebračka s almužnou od ob-
ce. Její vnuk: Vojtěch Roubík
(1835 Malšice), zednický ná-
deník, pracuje ve Vídni. Jeho
manželka: Marie rozená Vol-
fová (1834 Jeníčkova Lhota),
nádenice. Jejich syn Franti-
šek (1866 Malšice).

Číslo popisné 50
1. byt) Rejlek Antonín (1819
Malšice), pekař. Manželka:
Marie (1832 Planá nad
Lužnicí), Děti: Marie (1858),
František (1860), Anna (1862),
Josef (1864), Antonín (1866).
Služka na roční mzdě: Rozálie
Krysalová (1843 Košice u So-
běslavi).

(1819 Malšice), porodní bába
s diplomem (=zkouškou). Její
děti z 1. manželství: František
Pancner (1846 Malšice), tova-
ryš v provaznictví, Josef
Pancner (1848 Malšice), krej-
čovský tovaryš, Kateřina
Pancnerová (1850 Malšice),
„zmrzačená, k práci neschop-
ná“. Františka Čásenská (1856
Malšice), dcera Barbory
„v čase, kdy ta byla vdovou“,
služka v Bechyni.

Číslo popisné 51
1. byt) Pícha František (1834
Malšice), vlastník polního
hospodářství. Manželka:
Marie (1839 (Malšice). Děti:
Marie (1864), František (1865),
Jan (1867), Josef (1869).
Píchová Anna (1823 Malšice),
svobodná služka za roční
mzdu.

2. byt) Bárta Josef (1828
Lom), nádeník na denní
mzdě. Manželka Barbora
(1834 Malšice). Děti: Marie
(1864), Anna (1866). Nale-
zenec z vídeňské porodnice:
Antonín Havlík (1869).

3. byt) Posedilová Lucie (1823
Malšice), nádenice. Rozálie
Černá (1829 Malšice), ná-
denice.

Číslo popisné 52
1. byt) Rejlek Josef (1822 Mal-
šice), zámečník. Manželka:
Marie (1825 Bečice). Děti:
Josef (1848), zámečnický
tovaryš na vandru ve Vídni,
Karel (1852), zámečnický
učedník, Marie (1855), Josefa
(1860), Karolína (1863),
František (1865), Jan (1869).
Žila zde „od žebroty“ Kateřina
Kratochvílová (1793 Bez-
děčín), svobodná.

2. byt) Kárníková Barbora
(1813 Malšice), nádenice.
Synové: Jan Kárník (1852
Malšice), truhlářský učedník,
Josef Kárník (1857), školák.
Děti po jejím zemřelém
manželovi Josefovi Kárníkovi
z prvního manželství: Kate-
řina Kárníková (1845 Malšice),
svobodná služka za roční
mzdu, Karolína Kárníková
(1848 Malšice), též svobodná
služka. Nemanželský syn Ka-
teřiny Kárníkové: Jan Kárník
(1869 Malšice). Dále v tomto
bytě žila vdova Kateřina

56. Střípky z kronik

2. byt) Široká Anna (1831
Malšice), vdova, nádenice na
denní mzdě. Její děti: Marie
(1853), Josefa (1856), Josef
(1862), Barbora (1864),
Kateřina (1867).

Lutovská (1833 Malšice),
nádenice, se svými neman-
želskými syny Václavem
Tůmou (1858 Malšice) a Fran-
tiškem Tůmou (1860 Malšice),
žáky národní školy.

3. byt) Mazáčová Veronika
(1816 Maršov), vdova. Děti:
Marie (1846 Maršov), služka
v Malšicích čp. 11, Barbora
(1847 Maršov), Josef Mazáč
(1852 Lán u Malšice), čeledín,
František (1855 Lán), Václav
(1860 Lán). V tomto domě žilo
celkem 25 lidí.

Číslo popisné 54

Číslo popisné 53
1. byt) Brož Jan (1826
Hlavatce), obecní pastýř. Man-
želka: Kateřina (1826), „pro
četnou rodinu obstarává do-
mácnost“. Děti: Marie (1850),
služka v Malšicích čp. 86,
Josef (1853), vypomáhá pást
dobytek, František (1855),
vypomáhá pást dobytek,
Josefa (1858), Jan (1861),
Anna (1865), Kateřina (1868).
Tchyně: Veronika Křivánková
(1799 Malšice), „věkem sešlá,
žije u zetě“.

Smažík Václav (1804 Malšice),
vlastník polního hospo-
dářství, svobodný. Bratr: Jan
Smažík (1808 Malšice),
svobodný, vypomáhá v hos-
podářství. Sestra: Anna
Smažíková (1813 Malšice),
svobodná, vypomáhá v hos-

Domy a rodiny na Malšicku 06
Malšice v roce 1870 - pokračování

Malšická kovárna čp. 57, zbouraná v roce 1934 Autor. Josef Voborský
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Díky našim obyvatelům se
Městys Malšice může za rok
2022 pochlubit výsledky
sběru vysloužilého elektro-
zařízení předaného ke
zpětnému odběru společ-
nosti Elektrowin o celkové
hmotnosti 14,8 t. Každý oby-
vatel tak odevzdal průměrně
8,1 kg spotřebičů. Ušetřili
jsme tak spotřebu elektřiny
a snížili produkci skleníko-
vých plynů. Nespotřebovali
jsme ropu, železnou rudu,
měď a hliník, které jsou
potřebné pro průmyslovou
výrobu. Nahradili jsme je
právě recyklací odevzdaných
spotřebičů.

Konkrétní přínos obyvatel vy-
čísluje Osvědčení o podílu na
zlepšení životního prostředí,
které na základě dosažených
výsledků vystavil kolektivní
systém pro sběr a recyklaci
vysloužilých spotřebičů Elek-
trowin. Vyplývá z něj, že díky
našim odpovědným obyva-
telům došlo za rok 2022
k úspoře produkce CO
o 176,68 tun. Tipnete si, kolik
smrků pohltí stejné množství
CO2? 68 ks!

2

Také nebylo nutné vytěžit
a spotřebovat 8 676,73 litrů
ropy. Představte si, že z toho-

Co jsme v roce udělali pro životní prostředí?2022

Recyklací vysbíraných spo-
třebičů se také podařilo získat
297,47 kg mědi, což stačí pro
ražbu 52884 1€ mincí, nebo
364,35 kg hliníku, který by
stačil na výrobu 24291
plechovek o objemu 0,33 l.

Pamatujte! Elektrozařízení ob-
sahuje nejen dále využitelné
materiály, ale také škodlivé
látky. Odhozením do popel-
nice se elektrozařízení nedo-
stanou k recyklaci, ale skončí
nevyužité na skládce. Odev-
zdávejte spotřebiče na
sběrný dvůr, nebo posled-
nímu prodejci při zakoupení
nového!

to množství se pokryje spo-
třeba pohonných hmot auta
např. na cestu z Prahy do Brna
po dálnici D1 a to 325krát.

Z odevzdaného množství spo-
třebičů se podařilo vrátit do
výroby 8 559,28 kg železa.
Takové množství recyklova-
ného železa je možné použít
pro výrobu 351 ks nových
praček, aniž by bylo nutné
těžit železnou rudu.

Došlo také k úspoře 89 320,01
kWh energie. Asi stejné
množství, jako kdybychom
spustili cyklus myčky nádobí
89321krát.

Ing. Roman Tvrzník
předseda představenstva ELEKTROWIN a.s.

8 559,28

351

297,47

52 884

364,35

24 291

04.04.2023

8 676,73

89 320,01

325

89 321

68

MĚSTYS MALŠICE

2022 14 800

176,68

Jarní úklid v Maršově
V sobotu 22. 4. jsme se sešli
v hojném počtu, abychom
po zimě zvelebili Maršov.

Městys Malšice se k poděko-
vání také připojuje, je vidět, že
si vážíte toho, co v Maršově
máte.

Jan Pánek

Chtěl bych touto cestou po-
děkovat všem zúčastněným
a věřím, že se nám společ-
nými silami podaří pořádek
v Maršově i nadále udržovat.

Dále jsme uklidili kůlnu za
úřadovnou, a i úřadovna má
opět čistá okna.

Proběhl úklid okolí návesních
rybníků, příprava na stavbu
májky, kterou jsme o týden
později vztyčili a uhlídali.
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Z Listování / Výlet na Blata / Pár řádků z knihovny

Pár řádků z knihovny…

Jeho kniha JAK SE DĚLÁ ZOO,
ze které přečetl pár úryvků,
byla po besedě během
chvilky rozebrána. Dojemné,
tvrdé a reálné vyprávění
zevnitř instituce, doplněné
laskavým humorem a vytří-
benou češtinou. V knihovně
knihu máme a čeká na vás.

Pár ukázek z knihy:

Dne 19. 4. 2023 se konala
v Galerii Františka Peterky
beseda s PhDr. Petrem
Fejkem, bývalým ředitelem
pražské ZOO. Jeho vzpo-
mínání bylo hodně emotivní.
Mnoha přítomným se během
tohoto vyprávění objevily
v očích slzy. Zvláště když ho-
vořil o povodni. Vyprávěl, že
některá zvířata museli dokon-
ce i utratit, protože neunesla
ten obrovský stres a byla pro
své okolí velice nebezpečná.
Velmi sugestivně mluvil
o tom, jak nebezpečné to
bylo pro lidi, když uspávali
zvířata pro evakuaci, zejména
gorily. Na tuto situaci v ZOO
tenkrát nebyl nikdo připraven
a nikdo neměl žádné zku-
šenosti. Když vzpomínal na
to, jak přišel do ZOO, kde ho
jako učitele češtiny nikdo
nebral vážně, jak to tam
tenkrát vypadalo, jak to tam
fungovalo a co se tam vše
odehrávalo, neslyšeli byste
spadnout špendlík.

––––––––––––––––––––

––––––––––––––––––––

Za jediný projev symbiózy
mezi zoo a návštěvníky byl
plot. Při své první obchůzce
jsem v něm nalezl tolik děr, že
mi to přišlo skoro jako sys-
tém. O víkendu jsem nelenil
a čistě ze statistického hle-
diska porovnával frekvenci
černých vstupů. Bylo jich
tolik, že by se k některým
vyplatilo postavit pokladní
budku. Tvořily se tam i fronty.
Návštěvníci i personál.
––––––––––––––––––––
Brzy jsem si musel pořídit
sadu testerů a mizely mi ze
šuplíku jako lentilky. Nejvíc
nadýchali tradičně noční
vrátní. Ti byli v šoku už jen
z toho, že jsem jim nechal ze
služebny odstranit kanape.

Po nástupu do ZOO – Když se
rozkřiklo, že šmejdím osobně
po zahradě v těch nejnemož-
nějších časech, zachvátila lidi
panika.

V první vlně jsem odvolal ná-
městka Šulce. Po něm sklad-
níka materiálu, krmivářku
a další. Za krádeže, alkohol,
fet. Osobně jsem přistižené
doprovodil před vrátnici.
Zbylým náměstkům jsem dal
lhůtu další půlrok. Některé
úkoly byly až legrační. Třeba
ten ekonomický dostal šest
měsíců na to, aby se konečně
naučil aspoň kliknout na
počítači. Marně. Nakonec
jsem je v létě 1998 odvolal
všechny. Včetně bývalého
ředitele Krále.

––––––––––––––––––––
Na jednom chovatelském
pracovišti ve dvě odpoledne
jsem objevil marihuanové
doupě. Kouř byl tak hustý, že
si notnou chvíli kuřáci
mysleli, že přišel šestnáctý do
party

Nebo paní biletářka. Moc milá
starší dáma. Budila takovou
důvěru, že jsem za ní chodil
i já, když jsem si s něčím
nevěděl rady. Až se ke mně
jednou dostalo podezření.
Lidi procházeli bránou, ale
zakoupený lístek jim nikdo
nevrátil. Stačila jednoduchá
kontrolní léčka, abych zjistil,
že dvě andělské babičky
kradou jako straky. Zavedly
důmyslný systém. Co poklad-
ní prodala, to biletářka s ús-
měvem na rtech od lidí zase
vybrala a předala zpět do
pokladny. Denně tak za pět
tisíc. Když jsem je propouštěl,
styděl jsem se víc než ony.
Říkat do očí někomu o desítky
let staršímu, že je nestydatý
zloděj. Jako bonus jsem
pochopil, proč měla paní
biletářka svou práci tak ráda.

––––––––––––––––––––

Dana Křížovská

––––––––––––––––––––

Fake news Challenge

Ze všech stran se na nás
hrnou zprávy různého typu a
je velmi obtížné i pro nás
dospělé se v nich orientovat,
odlišit pravdu od nepravdy.

Naše knihovna uspořádala
pro mládež z 8. a 9. třídy
Malšické základní školy
povídání z cyklu Listování,
tentokrát na téma fake
news.

Opět jsme vyrazili na výlet
a to 29. 4. 2023. Autobusem
jsme projeli ty vesničky, jak se
zpívá ve známé v písni kapely
„Veselka„ „Kde je Zálší, jsou
Mažice, nedaleko Sviny, Bor-
kovice, Komárov a Klečata…“

Jsou to opravdu pohádkové
vesničky, čisté, upravené
a o nich jsme se dozvěděli
zajímavé věci, jako třeba
úprava rašeliny, borku –
sušené rašeliny na otop.
V Borkovicích jsme navštívili
místní muzeum, kde jsme se
od paní Hanzlíkové dozvěděli
o životě a dění ve vesnici na
Blatech v dřívějších dobách.

Pak jsme jeli do Veselí nad
Lužnicí na výborný oběd se
zákuskem, po kterém jsme
navštívili muzeum a potra-
vinářskou školu. V muzeu
jsme byli ohromeni velkým

Když se řekne „Blata“

Marie Caisová

Řekne se „Blata“, ale člověk ani
neví, co má za humny. Tolik
krásy a zajímavostí, proto
příště pojeďte s námi.

„min vlakovým“ uzlem celých
Jižních Čech, knihami naše-
ho rodáka Františka Peterky
a další zajímavosti. Poté ná-
sledovala prohlídka potravi-
nářské školy, kde nám byla
ukázána terária a akvária. Ně-
kteří z nás si pohladili hada či
ještěrku a ti odvážnější si jej
nechali dát i za krk.

Moc děkujeme paní starostce
za podporu těchto výletů a na
další setkání s vámi se těší
Marie Caisová. Následující
výlet se bude konat 17. 6. 2023
do Římova a také nás čeká
jízda parníkem do Českých
Budějovic.

Zdena Housková

Proto je tolik důležité
opakovaně vysvětlovat, že je
třeba být v běžném životě
neustále obezřetný. A mimo
jiné padla též zábavná věta:
internet je jako lednička.
Koukáte tam každých deset
minut, i když víte, že tam nic
nového není.
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Nejen Tugendgat
V sobotu 13. května uspo-
řádal Klub přátel školy výlet
do Brna, cíl: vila Tugendhat.
Unikátní budova, překvapivé
technické zázemí, kouzelná
zahrada. Některé zvláštnosti
je opravdu dobré vidět na
vlastní oči. Protože nás bylo
hodně, rozdělili jsme se na
prohlídku do dvou skupin.

Naše skupina získala zábav-
nou průvodkyni, což byla
hodnota navíc. Když jsme se
opět sešli u autobusu, po-

kračovali jsme na oběd do Čej-
kovic, na návštěvu k Temp-
lářům. Dali si záležet, jídlo
výborné. Hned potom nás
uvítala pracovnice ve firmě
Sonnentor. Seznámila nás
s historií firmy na bylinkové
bio čaje, povyprávěla o pro-
cesu výroby, dodavatelích,
kvalitě, ruční práci.

Firma má skvělou podniko-
vou prodejnu, jejíž součástí je
malá kavárnička, kde mimo
jiné prodávají i bezlepkové
dorty.

Pak jsme se posunuli o pár
kroků dál, do Vinařství Sýkora,
kde nás očekávala komento-
vaná ochutnávka vín, raut,
prohlídka sklepa, archiv. I nás
neodborníky zaujal sklízecí
stroj na vinné hrozny s pře-
kvapivě výkonným trakto-
rem.

Tento výlet se uskutečnil za
podpory městyse Malšice.
Moc děkujeme.

Zdena Housková

Čarodějnice
Co by to bylo za duben,
abychom si nezalétaly. Sraz
jsme měly v neděli 30. 4. 2023
v podvečer u vinárny Pod
věži. Sešlo se nás hodně,
mladé i dříve narozené.

Děvčata, tak zase příště.

Příjezd krasavic spanilých na
bicyklech i různocyklech
provázela hlasitá hudba
a různobarevné čmoudíky.
Průvodem jsme se všichni
přesunuli na parkoviště
u hřbitova. Tam na děcka če-
kala stanoviště se soutěžemi
a sladké odměny.

Dospělí si svoje odměny
mohli zakoupit po vystání
dlouhé fronty u stánku
s občerstvením. Opečený špe-
káček je dobrota bez konku-
rence a vatra hořela pod
odborným dozorem našich
hasičů. Děkujeme jim za
príma zorganizovaný večer.

Náměstí jsme zaplnily a če-
kaly na naše velitelky. Ty měly
za sebou spanilou jízdu Mal-
šicemi a několikeré obkrou-
žení našeho nového kruháče
- k velké radosti čekajících
řidičů.

Zdena Housková
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Malšická palička / Pálení čarodějnic / Termíny vystoupení

Malšická palička si z Chomutova přivezla 1. místo

Soutěžní výstavu a muzeum
jsme si během dne prohlédli,
někteří si vyzkoušeli techni-

Letos jsme se s Malšickou
paličkou vydali na výlet do
Oblastního muzea v Cho-
mutově, kde od května do
září probíhá soutěžní výstava
Modro-bílý svět současné
šité a paličkované krajky
pořádané Spolkem šité krajky
Chomutov.

Prezentovaly jsme se zde pro-
střeným stolem „Velikonoce
s cibulákem“ a „Modrotisko-
vou siestou“.

Podařilo se nám naším
Velikonočním cibulákovým
stolem odbornou porotu
oslovit a asi mezi třemi
desítkami dětských prací
jsme se umístily na 1. místě.

Z výhry jsme se všichni
radovali a já bych byla moc
ráda, aby děvčata tento
úspěch motivoval do další
práce v našem kroužku.

Markéta Prchlíková

kou šité krajky vyrobit malého
ptáčka a odpoledne jsme
navštívili Chomutovské slav-
nosti.

Za Malšickou paličku

Ve tři hodiny odpoledne jsme
se pak všichni sešli v Obřadní
síni města Chomutova, v pro-
storu vznešeném a reprezen-
tativním, ke slavnostnímu
vyhlášení vítězů prvního
ročníku soutěže.

Filipojakubská noc aneb čarodějnice v Malšicích opět vyletěli

Radka Křivánková

Příjemné atmosféře dopřálo
i příznivé počasí, a tak se na
akci sešlo mnoho dětí
i dospělých. Poděkování patří
Městysu Malšice za podporu
a také všem, kdo akci
připravoval a účastnil se. Tak
zase za rok se čarodějnice těší
na viděnou.

Kolem 20.00 hod. se rozho-
řela připravená vatra s čaro-
dějnicí. Ještě ale předtím se
několik čarodějnic proletělo
(projelo) na svých speciálních
koštětech po Malšicích. Dva-
náct čarodějnic mělo svá
vylepšená košťata a proletěli
s hudbou a barevným kou-
řem po Malšicích. Lidé vy-
bíhali z domů, fotili se a přáli
čarodějnicím, aby je neupálili.

Každoroční pálení čaroděj-
nic se uskutečnilo v neděli
30. 4. 2023 u hřbitova.
Začalo průvodem z náměstí
a po přesunutí ke hřbitovu,
kde si děti mohli zasoutěžit
v různých čarodějnických
disciplínách a upéct buřty.

Pohodové odpoledne,
p l n é s kvě l é m u z i ky.
A opět na vás bude čekat
bohatá tombola.

S PRÁZDNINAMI

Odpoledne bude patřit
dětem, večer zase dospě-
lákům. Potočíme prasátko
a zahrát přijedou KLUCI
Z ČERNOVIC.

ROZLOUČENÍ

PRÁZDNINY

4.SETKÁNÍ
29.7. od 13:00

––––––––––––––––––

HELIGONKÁŘŮ

––––––––––––––––––

HURÁ

26.8. od 15:00

8.7. od 15:00

Odpoledne bude pro děti,
večer zase pro dospěláky.
Uděláme prasátko a KLU-
CI Z ČERNOVIC přijedou
zahrát.

P

M

LÁNOVANÉ
AKCE
U ICHALA
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Mladým hasičům začala sézona
Na Táborsku se rozjel okres-
ní seriál soutěží mladých
hasičů. Jako každý rok naši
mladí hasiči začínají soutěžit
v Mladé Vožici. Letos byla
soutěž 29. 4. Počasí bylo
opravdu aprílové, ale dětem
to vůbec nevadilo. Tréninky
jsme měli vzhledem k počasí
jen v kulturním domě, takže
až na soutěži jeli, jak se říká
„naostro“. S nástrahami trati se
vypořádali velmi dobře. Do
Vožice jsme vyrazili s pěti
družstvy – dvě přípravky,
jedno mladší a dvě starší
družstva. A výsledek – Starší A
– 4. místo, starší B – 2. místo,
mladší – 9. místo, přípravka A
– 1. místo, přípravka B – 4.
místo.

Další soutěž, která se konala
o týden později 6. 5. byla
v Bechyni. U příležitosti osla-
vy svátku svatého floriána
a také oslav 700 let města
Bechyně se konala soutěž O
putovní pohár starosty města
Bechyně O putovní pohár
starosty OSH Tábor (dětská
soutěž), O putovní pohár MH
(kat. starší) – Memoriál Vladi-

míra Kálala. Tentokrát jsme
do Bechyně jeli jen se třemi
družstvy. Výsledky – Starší 8.
místo, mladší – 6.místo,
přípravka – 1.místo. A to není
vše. Odpoledne se na závodní
dráhu postavili dospělí.
Družstvo mužů a žen zápolilo
ve dvou kolech o putovní
poháry starosty Bechyně.
Družstvo mužů vybojovalo
3.místo a družstvo žen
1.místo a již podruhé putovní
pohár.

Třetí soutěží, které jsme se
zúčastnili, byla v sobotu 13.
května a sraz byl u rybníka
v Oltyni. Kromě domácích se
na start postavily děti z Hla-
vatců, Malšic, Zhoře u Tábora,
Smrkova, Ústrašic, Černého
Záhoří, Jistebnice a Lomu.
I když bylo celé dopoledne
zataženo a občas mrholilo, ni-
jak výrazněji jsme nezmokli.
V Oltyni jsme měli čtyři
družstva a opět děti bojovali
statečně. I s menšími zá-
drhely se umístili takto: Starší
– 2.místo, mladší – 8.místo,
přípravka A – 2.místo, pří-
pravka B – 1.místo.

Za SDH Malšice
Radka Křivánková

Další soutěže budou násle-
dovat a nejbližší nás čeká
v neděli 28. 5. opět v Bechyni
a tentokrát to bude okresní
soutěž Plamen pro starší ka-
tegorii. Pro mladší a přípravku
bude okresní soutěž Plamen
v červnu ve Slapech. Pro
dorost bude krajská soutěž
v červnu v Prachaticích. Držte
nám palce.

Tímto bych Vás také chtěla
pozvat na naši soutěž, která
se bude konat 22. července
na fotbalovém hřišti. Bližší
informace budou později
v dalším zpravodaji.

KDYSI KLUCI:
Hrajeme

v Malšicích
„U Michala“
v roce 2023

vždy v 19.30 hodin:

14. července
11. srpna

8. září

10. listopadu
13. října

8. prosince

MIKULÁŠSKÁ
NADÍLKA
––––––––––––––––––

VÁNOČNÍ TRHY

Sobota 2. 9.

S PRÁZDNINAMI
2023

ROZLOUČENÍ

Sobota 11. 11.

PRŮVOD
––––––––––––––––––

––––––––––––––––––

SVATOMARTINSKÝ

Sobota 2. 12.

Neděle 3. 12.

A ROZSVÍCENÍ
STROMKU
(společná akce KPŠ, Měs-
tyse Malšice a JEN TAK)

PLÁNOVANÉ
AKCE KPŠ

2023V ROCE
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9.4.
15.4.
23.4.
29.4.
7.5.
13.5.
20.5.
27.5.
4.6.
10.6.
17.6.

8.4.
22.4.
6.5.
27.5.
10.6.

Knihovna městyse Malšice pořádá další z cyklu

LiStOVáNí.cz

HISTORKY Z TINDERU
(Lucie Macháčková)

GALERIE FRANTIŠKA PETERKY

22. 6. 2023 17.00od hodin

P , .ŘÍBĚHY O LÁSCE SEXU A DALŠÍCH KATASTROFÁCH

Představení stejně jako kniha plné příběhů o lásce, randění
i pořádných trapasech vás dostanou – ať už jste single, zadaní, a nebo
něco mezi. Dozvíte se například, co se stane, když se zabouchnete na

divokém večírku,  co dělat, když při šnorchlování v moři omylem
narazíte na svého ex, nebo jak nejlépe rozchodit rozchod.

Z nejhorších rande jsou ty nejlepší historky – protože neštěstí nechodí
po horách, ale po single holkách! Populární stand-up komička Lucie

Macháčková s humorem a nadsázkou glosuje milostné karamboly a ty
jsou pochopitelně živnou půdou pro projekt .LiStOVáNí

Ú : P D ( L M )ČINKUJE AVLA OSTÁLOVÁ UCIE ACHÁČKOVÁalternuje
a L HUKÁŠ EJLÍK

Galerie Fran�ška Peterky Malšice

7. 6. 2023
18:00 hod.

VERNISÁŽ VÝSTAVY

D ,ĚTI RÁDY KRESLÍ TVOŘÍ GRAFIKU
A PALIČKOVANOU KRAJKU

Výstavní výběr dětských a studentských prací ze soutěží MěDDM

Týn nad Vltavou, které pořádal ve spolupráci s českým Spolkem

sběratelů a přátel exlibris. Výtvarné práce jsou doplněné ukázkou

paličkované krajky, které vytvořily dě� na kroužku „Paličky Malšice“.


